

Let's talk! Debating contest of the 2nde classes

Radical climate activists: for or against? Military service: in or out? Desocialising social media: true or false?

Those topics were heatedly discussed during the traditional debating contest in English. The 2nde classes gathered today to spar in a friendly but committed way. The jury this year was made up of Dr. Cornelia Gerhardt, from the University of Saarland, Donovan Murray-Guinn and Ralf Behet, both from DFG-LFA.

As usual, there were debates among the jury members as well, but they eventually reached an agreement to send two teams to the final round which will take place in about a month.











It's official: 2nde ES2 and 2nde S3 will compete against each other in the final debate! But they are not the only ones who deserve congratulations: well done to ALL the teams, to the colleagues who always prepare them with dedication and to everyone involved in the organisation of this event.

We'll be back on Friday 28th April to announce this year's winners, after the final round. Till then, we can all ponder the words of a former American vice-president, Hubert H. Humphrey: "Freedom is hammered out on the anvil of discussion, dissent, and debate. " A necessary encouragement to keep debating!

Militants radicaux pour le climat : pour ou contre ? Service militaire : pour ou contre ? Désocialiser les médias sociaux : vrai ou faux ?

Ces sujets ont fait l'objet de discussions animées lors du traditionnel concours de débat en anglais. Les classes de 2nde se sont retrouvées aujourd'hui pour s'affronter de manière amicale mais engagée. Le jury était composé cette année du Dr. Cornelia Gerhardt, de l'Université de la Sarre, de Donovan Murray-Guinn et de Ralf Behet, tous deux de la DFG-LFA.

Comme d'habitude, il y a eu des débats entre les membres du jury, mais ils sont finalement parvenus à un accord pour envoyer deux équipes à la phase finale qui aura lieu dans environ un mois.

C'est officiel : la 2nde ES2 et la 2nde S3 s'affronteront lors du débat final ! Mais ils ne sont pas les seuls à mériter des félicitations : bravo à TOUTES les équipes, aux collègues qui les préparent toujours avec dévouement et à toutes les personnes impliquées dans l'organisation de cet événement.

Nous serons de retour le vendredi 28 avril pour annoncer les gagnants de cette année, après la finale. D'ici là, nous pouvons tous méditer les mots d'un ancien vice-président américain, Hubert H. Humphrey : « La liberté est martelée sur l'enclume de la discussion, de la dissension et du débat ». « Un encouragement nécessaire pour continuer à débattre !